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تجارت

ورود کالای ایرانی به گرجستان
 سخت تر می شود

گفته می شود گرجستان در حال تدوین لایحه ای است که براساس 
آن ورود کالاهای ایرانی را، که هم اکنون با توجه افزایش نرخ ارز، 
مزیت بالایی برای رقابت در این کشور به ویژه با تولیدات داخلی 

گرجستان پیدا کرده اند، محدود خواهد کرد.
 کشور گرجستان درصدد تصویب قریب الوقوع لایحه ضد دامپینگ 
با هدف حمایت از تولید داخلی این کشور است. اتاق بازرگانی ایران 
طی نامه ای به اتاق های سراسر کشور از تصمیم کشور گرجستان 
برای تصویب لایحه ضد دامپینگ خبر داده و از اتاق ها خواسته است 
برای جلوگیری از خسارت های احتمالی، مراتب این تصمیم کشور 
گرجستان را به اطاع اعضای خود برسانند. در این نامه آمده است: 
حسب اطاع معاونت بین الملل اتاق ایران، کشور گرجستان درصدد 
تصویب قریب الوقوع لایحه ضد دامپینگ با هدف حمایت از تولید 
داخلی این کشور است. افزایش نرخ ارزهای خارجی در بازار ایران 
باعث عرضه کالاهای ایرانی به خصوص سیمان، فولاد و میلگرد 
به بازار گرجستان با قیمت بسیار پایین تر نسبت به مشابه داخلی 
آن شد؛ به گونه ای که قیمت محصولات وارداتی از ایران حتی از 

قیمت مواد خام تولیدکنندگان گرجی پایین تر بود.

خلق اولین ارز رمزپایه در ایران
 با مجوز بانک مرکزی

نایب رئیس کمیسیون اقتصاد نوآوری و تحول دیجیتال با شتابزده 
توصیف کردن اقدام بانک مرکزی در انتش��ار اعامیه اخیر مبنی 
بر ممنوعیت فعالیت در حوزه رمزارزها، از رونمایی از رمزارز بومی 
»پیمان« که با مجوز بانک مرکزی تولید ش��ده، خبر داد. ش��هاب 
جوانمردی در گفت و گو با روابط عمومی اتاق تهران و با اشاره به 
اطاعیه اخیر بانک مرکزی در رابطه با ممنوعیت مبادله ارزهای 
رمزنگاری ش��ده در کش��ور، گفت: مسئولان بانک مرکزی قدری 
شتابزده عمل کردند و باید تا هفته آینده و رونمایی از آیین نامه دولت 
درباره فعالیت اقتصادی ارزهای رمزینه، منتظر می ماندند.  به گفته 
وی، در خاء قانونی مربوط به ارزهای رمزینه در کشور، دولت عما 
از منافع این حوزه به دور مانده  است در حالی که با تدوین قوانین 
این صنعت، چارچوب کسب و کار ارزهای رمزینه در کشور شفاف 
خواهد شد. جوانمردی سپس از خلق اولین ارز رمزنگاری شده بومی 
ایران با نام »پیمان« خبر داد و گفت: این رمزارز جدید با هماهنگی 
بانک مرکزی و از سوی کنسرسیوم مشترک چندین شرکت بخش 
خصوصی در حوزه آی تی و فناوری اطاعات، خلق شده و ضمن 
آنکه پشتوانه آن، طاست اما کارکرد و اهداف متفاوتی در مقایسه 

با سایر رمزارزهای خارجی دارد.

اخبار كوتاه

گ�روه تج�ارت: رئی�س ات�اق ایران با انتقاد از پر ش�ماری و موازی کاری 
تشکل های اقتصادی در برخی عرصه ها، به تشکل سازی توسط برخی از 
وزارتخانه ها اشاره کرد و گفت: وظیفه دولت تشکل سازی نیست و مجلس 
باید راه حلی برای این کار پیدا کند. او از تکمیل فهرس�ت تش�کل های 
اقتصادی کشور خبر داد و گفت این فهرست تا دو ماه دیگر به مجلس 
ارائه خواهد شد تا مقدمات ادغام برخی تشکل های موازی و ایجاد برخی 

تشکل های جدید فراهم شود.
غامحسین شافعی، رئیس اتاق ایران با انتقاد از پر شماری و موازی کاری 
تشکل های اقتصادی در برخی عرصه ها، به تشکل سازی توسط برخی از 
وزارتخانه ها اشاره کرد و گفت: وظیفه دولت تشکل سازی نیست و مجلس 
باید راه حلی برای این کار پیدا کند. او از تکمیل فهرس��ت تش��کل های 
اقتصادی کشور خبر داد و گفت این فهرست تا دو ماه دیگر به مجلس 
ارائه خواهد شد تا مقدمات ادغام برخی تشکل های موازی و ایجاد برخی 

تشکل های جدید فراهم شود.
رئی��س ات��اق بازرگانی، صنایع، معادن و کش��اورزی ایران، با اش��اره به 
پرشماری تشکل های اقتصاد و موازی کاری های احتمالی آنها، گفت: 
فهرست تمامی تشکل های اقتصادی کشور احصاء شده و پیشنهاد ادغام 
تشکل های موازی و ایجاد ساختار تشکلی در برخی عرصه ها آماده شده 

است و تا دو ماه دیگر به مجلس ارائه خواهم شد.
غامحسین شافعی در نشست کمیسیون کشاورزی و آب اتاق مشهد که 
با حضور رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس برگزار شد، افزود: مجلس 
ش��ورای اس��امی در ماده ۵ قانون بهبود مس��تمر محیط کس��ب وکار، 
ساماندهی تشکل های اقتصادی را وظیفه اتاق ایران تعیین کرده و اتاق 
باید طبق قانون تشکل های موازی را در هم ادغام کند، خلأهای احتمالی 
را جبران و در صورت نیاز تش��کل های جدید ایجاد نماید تا هماهنگی 

لازم حاصل شود.
او ایجاد تشکل های متعدد از سوی مراکز مختلف حتی وزارتخانه ها را 
یکی از مشکات حوزه تشکل ها دانست و تصریح کرد: مراکز متعددی در 
کشور هستند که تشکل ایجاد می کنند، حتی وزارتخانه هایی مثل کشور، 

کار، صنعت و کش��اورزی هم در حال ایجاد تش��کل هستند، درحالی که 
وظیفه دولت ایجاد تشکل نیست و مجلس باید راه حلی برای این موضوع 
پیدا کند. رئیس اتاق مشهد گفت: هدف از ایجاد یک تشکل، گرد هم 
آمدن عده ای خاص در قالب یک گروه و پس از احس��اس نیاز اس��ت اما 
از تش��کل هایی که دولت ایجاد می کند، گاهی اس��تفاده ابزاری صورت 
می گیرد. این امر تضادی را رقم می زند، درحالی که تأکید ما این اس��ت 
که تشکل های اقتصادی باید از بطن بخش خصوصی شکل بگیرند. 
شافعی در بخش دیگری از اظهارات خود با اشاره به مشکات فراوانی 
که پیش روی فعالان اقتصادی است، گفت: فعالان اقتصادی هر شب در 

حالی سر بر بالین می گذارند که می دانند فردا یک غافلگیری جدید انتظار 
آن ها را می کشد. یک تصمیم، اباغیه یا دستورالعمل که مسیر فعالیت 
آن ها را دستخوش تغییر می کند و در چنین شرایطی فعالیت اقتصادی 
بسیار دشوار است. او در ادامه از اعضای کمیسیون های اتاق های استانی 
خواست مشکات و مسائل را به خوبی رصد کنند و با توجه به مسائل 
هر استان، به برنامه ریزی و اولویت بندی اقدامات بپردازند. شافعی گفت: 
کمیسیون های تخصصی اتاق ها، نمی توانند همه مشکات کشور را 
حل وفص��ل کنند. ب��رای افزایش بهره وری و ایجاد یک خروجی مؤثر، 
از آن ها درخواست کرده ایم تا چند مشکل خاص را در اولویت قرار داده 

و راهکارهای رفع آن را تا مرحله تحقق پیش ببرند. این رویه، خروجی 
کارآمدتری را ایجاد خواهد کرد.

او در واکنش به بخش��ی از صحبت های رئیس کمیس��یون کش��اورزی 
مجلس مبنی بر اینکه بخش کشاورزی وزن لازم را در اتاق بازرگانی پیدا 
نکرده، تصریح کرد: این را قبول دارم که اتاق در مورد بخش کشاورزی 
دچار ضعف هایی است چراکه سال های سال به مسئولیت خودش در 
این زمینه عمل نکرده و حال در جبران مافات باید سرعت عمل بیشتری 

داشته باشد.
رئیس اتاق ایران یادآور شد: البته در حال حاضر در اتاق بازرگانی عاوه بر 
کمیسیون کشاورزی، دفتر تخصصی این حوزه نیز فعال شده تا پیشبرد 
سریع تر این بخش را دنبال کند. این در حالی است که سایر بخش ها دفتر 
تخصصی ندارند. در اتاق ایران نیز مرکز مطالعات راهبردی آب و کشاورزی 
را تشکیل دادیم تا در حوزه آب جبران مافات کرده باشیم. تأکید ما نیز 
سرعت دهی به امور در بخش کشاورزی اتاق است تا به نقطه مطلوب 
برسیم. شافعی از فراهم کردن زمینه ای برای حضور کشاورزان واقعی در 
اتاق به عنوان یکی از مسائل مورد تأکید در پارلمان بخش خصوصی نام 
برد و گفت: در این زمینه دچار مشکل آیین نامه ای هستیم که باید آن را 
حل کنیم و آیین نامه ویژه ای برای حضور کشاورزان داشته باشیم و در 
واقع به دنبال تسهیل شرایط ورود و عضویت کشاورزان در اتاق هستیم. 
رئیس اتاق بازرگانی ایران با استقبال از پیشنهاد رئیس کمیسیون کشاورزی 
مجلس مبنی بر تشکیل جلسه ای بین کمیسیون های کشاورزی اتاق های 
سراسر کشور با ساختار متناظر آن در مجلس، این پیشنهاد را معقول دانست 
و افزود: حداکثر ظرف دو ماه آینده این جلسه سراسری را با نظر آقای کیخا 
مطرح خواهیم کرد و اتاق مشهد هم آماده میزبانی این برنامه را دارد. او در 
بخش دیگری از سخنانش بر لزوم جلوگیری از ورود به مسائل سیاسی 
توسط تشکل های اقتصادی تأکید و تصریح کرد: ما تشکل اقتصادی 
هستیم و ورود ما به مسائل سیاسی یعنی نابودی تشکل و اهداف مورد نظر 

آن. وظیفه اصلی اتاق مشورت دادن به قوای سه گانه است.

توسط رئیس اتاق ایران مطرح شد؛

انتقاد از موازی کاری در تشکل های اقتصادی

واردات به سختی و با کندی انجام می شودکونلون چین ۱۷ درصد کارمزد از ما می خواهددستگاه های موفق و ناموفق معرفی می شوند
عضو هیات رئیس��ه ات��اق ایران با تأکید 
بر اهمید پایبندی دستگاه های اجرایی و 
فعالان اقتصادی بر سند رونق تولید گفت: 
در این سند وظایف متعددی برای بخش 
خصوصی در نظر گرفته شده که تاش 

می شود به بهترین نحو اجرایی شود ضمن اینکه دستگاه ها و ادارات 
دولتی نیز مأموریت هایی در این سند دارند و به زودی دستگاه های 
موفق و ناموافق در اجرای س��ند رونق تولید در اس��تان کرمانش��اه 
معرفی می ش��وند. کیوان کاش��فی، رئیس اتاق کرمانشاه در جلسه 
ش��ورای فرهنگ عمومی این اس��تان که با حضور آیت الله علما، 
امام جمعه، هوشنگ بازوند، استاندار و مدیران فرهنگی کرمانشاه 
برگزار شد، افزود: سند رونق تولید ازنظر بخش خصوصی برگرفته 

شده و مبانی علمی آن نیز تبیین شده است.

عضو هیات رئیس��ه اتاق بازرگانی البرز 
گف��ت: اکن��ون بانک مرک��زی، بانک 
کونل��ون چی��ن را به ما معرفی کرده که 
این بانک از ما ۱۶ تا ۱۷ درصد کارمزد 
طلب کرده اس��ت که فش��ار زیادی را 

ب��ه م��ا تحمی��ل می کند و در نتیجه باع��ث افزایش قیمت های 
دامی خواهد شد.

محسن امینی در گفت وگو با ایلنا دامه داد: اما مشکلی که جدیدا 
به وجود آمده تامین ارز است. تا پیش از این، بانک مرکزی ما 
را ب��ه بانک ه��ای اروپایی، ترکیه و روس��یه معرفی می کرد و با 
پرداخت مبلغی کارمزد، ما پول را به حس��اب فروش��نده منتقل 
می کردی��م ک��ه البت��ه رقم آن متفاوت بود اما نهایتا به بیش از ۴ 

درصد نمی رسید.

رئی��س اتحادی��ه بازرگان��ان تجهیزات 
پزشکی گفت: اکنون لوازم اتاق عمل و 
کالاهایی که در داخل بدن کار می شود 
باید آمریکایی یا اروپایی باش��د و س��ایر 
کالاه��ای عموم��ی از چین و هند تهیه 

می شوند هر چند اکنون حتی در تهیه کالاهای عمومی با مشکل 
مواجه هستیم و روند نقل و انتقال و واردات به سختی و با کندی 

انجام می شود.
ابوالفت��ح صانع��ی در گفت وگ��و با ایلنا گفت: هر گونه تغییر قیمت 
بستگی به کارکرد اینستکس دارد. اگر قرار باشد که ما فقط از منابع 
مالی داخل اروپا بتوانیم استفاده کنیم قیمت ها اندکی کاهش پیدا 
خواهد کرد اما اگر از سایر کشورها منابع خود را به این صندوق انتقال 

دهیم به دلیل کارمزد، قیمت ها تغییری پیدا نخواهد کرد.

کورش شرفشاهی: اقتصاد کشور مانند دستگاهی است که از بخشهای 
گوناگون ش�کل گرفته و باید همه آنها با هم حرکت کنند تا اقتصاد به 
حرکت در بیاید. اما امروزه بسیاری از صنایع کشور با 30درصد ظرفیت 
کار م�ی کنن�د ک�ه ب�ه دلی�ل بی توجهی به تولید ملی، نی�از بازار داخل با 
روش�های دیگر همچون قاچاق یا واردات تامین می ش�ود. این اتفاق 
باعث رکود می ش�ود زیرا اخراج کارگران را به دنبال دارد که بیکاری 
را دام�ن م�ی زن�د. یکی از مواردی که در همه صنایع تاثیرگذار اس�ت، 
صنعت پیچ و مهره است که این بخش نیز با چالشهای فراوانی رو به 
رو است. در این رابطه با نورالدین مهری رییس اتحادیه پیچ و مهره 

گفت و گو کردیم.
نیاز همه صنایع به پیچ و مهره �  

وی با تاکید بر اینکه پیچ و مهره با همه صنوف ارتباط دارد گفت: صنعتی 
را نمی توانید پیدا کنید که به پیچ و مهره احتیاج نداشته باشد.

رییس اتحادیه پیچ و مهره با اشاره به شرایط موجود سیاسی و اقتصادی 
کش��ور گفت: تمام صنوف مش��کل دارند و پیچ و مهره جدا از دیگر 

صنوف نیست.
وی در خصوص شرایط اقتصادی ناشی از تحریم ها گفت: تا کنون 
۷0 درصد پیچ و مهره کش��ور وارداتی بود و تنها 30 درصد در داخل 
تولید می شد. اما از هنگامی که قیمت دلار رشد سرسام آوری داشت، 
میزان تولید پیچ و مهره با رشد۲0درصدی رو به رو شد و اکنون تنها 

۵0 درصد پیچ ها وارداتی است.
مهری با اش��اره به اینکه همچنان چالش را در بخش واردات داریم 
گفت: اکنون تنها پیچ و مهره های خاص را وارد می کنیم و پیچ های 
پرمصرف بدون مش��کل در ایران تولید می ش��ود. البته در همه جای 
جهان این طور است و هیچ کشوری نمی تواند ۱00 درصد پیچ و مهره 
مورد نیازش را تولید کند، زیرا تنوع به اندازه ای بالاست که تولید همه 

آنها برای یک کشور مقرون به صرفه نیست.
وی از مش��کل در ثبت س��فارش خبرداد و گفت: البته واردات به اندازه 

نیاز اما با مشکات بیشتر از گذشته انجام می شود. 
حق با مشتری است �  

رییس اتحادیه پیچ و مهره با تاکید بر اینکه نباید بگوییم واردات نداشته 
باشیم گفت: با توجه به مشکات ارزی و تحریمها، همچنان پیچ مورد 

نیاز کشور را وارد می کنیم.
وی با اش��اره به اینکه پیچ و مهره ها از تایوان و چین وارد می ش��ود 
گفت: پیچ های حساس از تایوان و پیچ هایی که معمولی هستند، از 

چین وارد می شود.
مهری در خصوص کیفیت پیچ های وارداتی گفت: اکنون تمام شرکتها 
وکارخانه هایی که پیچ مصرف می کنند، گواهینامه تایید کیفیت می 
گیرند و آنالیز پیچ انجام می شود و این روال در مورد پیچ های تولید 

داخل یا پیچ های وارداتی انجام می شود.
وی در واکن��ش ب��ه انتق��اد تولیدکنندگان مبن��ی بر اینکه تعامل بین 
تولیدکننده داخلی و فروشنده وجود ندارد و فروشندگان کالای خارجی 
را تبلیغ می کنند گفت: این مساله در تمام صنوف وجود دارد. باید این را 
بپذیریم که تمام کالاهای ایرانی بهتراز مشابه خارجی نیست و هنگامی 
که مش��تری از ما نظر می خواهد، باید نظر درس��ت بدهیم و این حق 

مشتری است که از کیفیت کالایی که می خرد، آگاهی داشته باشد.
رییس اتحادیه پیچ و مهره مش��کل اصلی را کارگاههای زیر پله ای 
دانست و گفت: تولیدکنندگان شناخته شده، پیچ و مهره باکیفیت تولید 
می کنند. اما مواد اولیه ای که سازندگان زیرپله ای استفاده می کنند، 
کیفیت مطلوب را ندارد و ما نیز دسترس��ی به آنها نداریم درحالی که 

کالاهایشان وارد بازار می شود.

وی افزود: کارخانه های برند تولید پیچ و مهره مشکلی ندارند و چنانچه 
مشکلی وجود داشته باشد، فرد معترض به اتحادیه مراجعه می کند و 
نسبت به شکایت آنان رسیدگی می کنیم. اما در مورد تولیدکنندگان 

زیرپله ای محدودیت و مشکل برای پیگیری وجود دارد.
صادرات پیچ و مهره ایرانی �  

مهری با تاکید بر اینک اکنون کارخانه های تولید و پیچ ومهره ای در 
ایران داریم که کیفت آنها از نمونه خارجی بهتر است و حتی تولیدات 
آنها را به دیگر کش��ورها صادر کرده ایم گفت: با توجه به نیاز داخل، 
صادرات پیچ و مهره صورت نمی گیرد اما برای تولید بسیاری از ماشین 
الات ایرانی، پیچ ومهره ایرانی استفاده می شود که همراه این ماشین 

آلات به دیگر کشورها صادر می شود.
وی با اشاره به اهمیت استاندارد گفت: پیچ ومهره نیز استاندارد دارد و 
کارت آنالیز برای هر کارتن پیچ و مهره صادر می شود. مشتری هم این 
حق را دارد که استاندارد کالا را مطالبه کند. اما اگر پیچ و مهره مشکلی 
داشته باشد، کمیته فنی اتحادیه آنرا بررسی و تعیین تکلیف می کند. بدین 
معنا که وقتی اعتراضی مطرح شود، نمونه پیچ و مهره را به آزمایشگاه 

دانشگاههای فنی می دهیم تا کیفیت آن را به ما اعام کنند.
رییس اتحادیه پیچ و مهره با تاکید بر اینکه استاندارد پیچ و مهره اجباری 
است و تولیدکنندگان ملزم به استاندارد کردن هستند گفت: کسانی که 
پیچ و مهره وارد می کنند نیز باید استاندارد لازم را داشته باشند. زیرا هر 
کالایی که وارد ایران می شود، باید سازمان استاندارد آن را تایید کند و 

بدون تاییدیه استاندارد، اجازه ورود به هیچ کالایی داده نمی شود.
وی با اعام اینکه هر پیچ و مهره ای استاندارد خودش را دارد که قطر، 
طول و کیفیت آن را شامل می شود گفت: به دلیل تنوع پیچ و مهره، 
کتابی چاپ شده که مشخصات هر پیچ و مهره را تعیین کرده که بر 

اساس جدول آن کتاب، در مورد پیچ و مهره ها نظر می دهیم. 
مهری در خصوص کاهش شدید ارزش پول ملی گفت: بالا رفتن دلار 
در همه بخشها اثرگذار بوده اما اقتصاد مانند یک ماشین است که همه 
بخش های آن باید با هم حرکت کنند. اگر در کشور بخش عمران، 
صنعت، کشاورزی و خدمات به صورت کامل فعال باشد، اشتغال به 
حرکت در می اید و اگر رکود باش��د، تمام صنایع درگیر می ش��ود که 

صنعت پیچ ومهره نیز جدا از این نیست. 
وی با ابراز تاس��ف از اینکه اکنون بازار دچار رکود اس��ت و بس��یاری از 
صنایع کاهش تولید دارند که بر پیچ و مهره نیز اثر می گذارد گفت: در 
سال ۹0 حدود ۷0 هزار تن واردات پیچ و مهره داشتیم که امروز به ۴0 
هزار تن هم نمی رسد. نگاه مثبت این است که ارز از کشور ما خارج 
نشده، اما نگاه واقع بینانه این است که کارخانه های کشور با ظرفیت 
کمتر از ۵0 درصد کار می کنند که یک نمونه بارز آنها، کاهش تولید 
کارخانه های خودروسازی است. هزاران پیچ و مهره در یک خودرو به 
کار گرفته می شود و هنگامی که تولید خودرو با مشکل رو به رو شده، 

حتما مصرف پیچ و مهره نیز در این بخش کاهش داشته است.
افزایش تولید؛ کاهش مصرف! �  

رییس اتحادیه پیچ و مهره با یادآوری اینکه در گذشته ۱۱۵ کارخانه 
تولید پیچ و مهره داشتیم که تعداد قابل توجهی از آنها تعطیل شد گفت: 
تعطیلی این کارخانه ها ناشی از واردات بی رویه پیچ و مهره بی کیفیت 
بود که با گران شدن شدید دلار، واردات این پیچ و مهره های بی کیفیت 
هم دیگر صرفه ندارد. وی گفت: درگذشته که تحریم ها بدین اندازه 
شدید نبود و صنایع با ظرفیت بالا تولید می کردند، میانگین مصرف 
پیچ ومهره کشور در سال ۱00 هزار تن بود گفت:حدود ۷0 هزار تن 
پی��چ و مه��ره ه��ا را وارد م��ی کردیم و 30 هزار تن تولید داخلی بود که 

اکنون تولید پیچ و مهره داخل بالا رفته است

رییس اتحادیه در گفت و گو با تجارت انتقاد کرد؛

درآمد بیش از ۳۰ میلیون دلاری حاصل از  صنعت پیچ و مهره در پیچ بی توجهی!
فروش فلزات اساسی در نیمه ۲۰۱۹ میلادی

گزارش منتشرشده متال بولتن از وضعیت شرکت فلزات آسیای 
مرکزی در نیمه نخس��ت امس��ال ) ۲0۱۹ ( نش��ان می دهد 
واحدهای تحت پوشش شرکت یاد شده در۶ ماه نخست امسال 
به اهداف تعیین ش��ده خود در زمینه بازارمعادن و فلزات دس��ت 

یابند و بیش از 30 میلیون دلار درآمد محقق شد.
بنابر تازه ترین گزارش منتشر شده در نشریه معتبر متال بولتن 
در ارتباط با عملکرد شرکت مزبور در ۶ ماه نخست سال میادی 
جاری، میزان تولید مس به ۶ هزار و ۵۹۴ تن رسید، فلز روی هم 
۱۱ هزار و ۵۱۷ تن بود و ۱۴ هزار و 3۵۷ تن سرب در واحدهای 

تحت پوشش این شرکت تولید شده است.
پیش بینی ش��ده اس��ت مراکز تحت کنترل این شرکت تا پایان 
س��ال ۲0۱۹ ح��دود ۱۲ ه��زار و ۵00 ت��ن ت��ا ۱3 هزار ۵00 تن 
س��رب، ۲۲ ه��زار ت��ن تا ۲۴ هزار ت��ن فلز روی و ۲۸ هزار تن تا 

30 هزار تن سرب تولید کنند.
بر اساس این گزارش، میزان درآمد این شرکت در ۶ ماه نخست 

امسال 30 میلیون و ۲00 هزار دلار ثبت شد.
همچنین میزان بدهی ناخالص شرکت فلزات آسیای مرکزی 

حدود ۱۲۶ میلیون و ۴00 هزار دلار اعام شده است.

گران فروشی همچنان بیشترین تخلف اصناف
در خردادماه س��ال جاری بیش از ۲0 هزار بازرس��ی از صنوف 
مختلف انجام  ش��ده که 3 هزار و ۸۲0 پرونده تخلف به ارزش 
بیش از ۴۷ میلیارد ریال به ثبت رسیده است. به گزارش ایسنا، 
با توجه به آمار ارائه شده از سوی بازرسی و نظارت اتاق اصناف 
تهران در خردادماه سال جاری ۲0 هزار و ۱۵۴ مورد بازرسی از 
واحدهای صنفی صورت گرفته که 3 هزار و ۸۲0 پرونده تخلف 
تشکیل شده که ارزش ریالی این تعداد پرونده ۴۷ میلیارد و ۶۴3 
میلیون و ۱۲۸ هزار و ۷۹0 ریال )معادل ۴ میلیارد و ۷۶۴ میلیون 
و 3۱۲ هزار و ۸۷۹ تومان( بوده است. بررسی دقیق پرونده های 
متشکله گواه بر آن است که بیشترین حجم تخلفات به میزان 
هزار و ۸3۹ مورد مربوط به موضوع گران فروش��ی و بعد از آن 
عدم درج قیمت و نصب نرخ نامه به میزان هزار و ۵0۹ مورد و 

عدم صدور صورتحساب با ۵0۸ مورد بوده است.
دیگر آمار بازرس��ی و نظارت اتاق اصناف تهران حکایت از آن 
دارد که ۲3 پرونده برای کم فروش��ی، ۱۵۸ پرونده برای تقلب 

و ۲۱ پرونده احتکار به ثبت رسیده است.

داد و ستد

وزیر صمت در دوازدهمین جلس��ه س��تاد 
اقتص��اد مقاومت��ی وزارت صنعت، معدن و 
تجارت با رویکرد توسعه فناوری و شرکت 
های دانش بنیان؛ تغییر رویکرد به س��مت 
ن��وآوری را ی��ک ضرورت غیرقابل انکار در 

مسیر توسعه صنعتی کشور توصیف کرد.

ب��ه گ��زارش ایلنا و به نقل از وزارت صنعت، 
معدن و تجارت، رضا رحمانی اظهار داشت: 
س��هم صادرات محصولات دانش بنیان از 
صادرات کش��ور در حد قابل قبولی نیس��ت 
و لازم اس��ت در تولی��د صادراتی کالاهای 
دان��ش بنیان برنامه ریزی بهتری داش��ته 

باشیم.
وزی��ر اضافه کرد: روس��ای س��ازمان های 
صنعت، معدن و تجارت در س��طح اس��تان 
ها وظیفه دارند محورها و اهداف طرح تاپ 
رابه درس��تی برای واحدهای صنعتی خود 

تبیین و معرفی کنند.

یک نماینده مجلس ش��ورای اسامی گفت: 
تحریم ه��ای ظالمان��ه علی��ه صنعت خودرو، 
موج��ب ب��روز مش��کاتی در زمین��ه تأمین 
قطعات و چرخه تولید و عرضه به مش��تریان 

شده است.
به گزاش ایلنا، حمیدرضا کاظمی با اش��اره به 

افزایش س��ه برابری نرخ ارز و کاهش ارزش 
پول ملی افزود: رش��د چندبرابری قیمت ارز و 
کاهش ارزش پول ملی در کنار قطع همکاری 
س��ازندگان خارجی و کاه��ش تولید قطعات 
خودرویی در کش��ور، از دیگر دلایل مهم در 

رشد قیمت خودرو بوده است.

وی با بیان این که در حال حاضر، قطعه سازان 
با مشکاتی در زمینه تأمین مواد اولیه و نقل و 
انتقال بانکی مواجه هستند، افزود: این مسائل 
و موانع موجب ش��ده این ش��رکت ها نتوانند 
خطوط تولید خودروس��ازان را در موعد مقرر 

تأمین کنند.

برنامه ریزی برای صادرات کالاهای دانش بنیانمصرف کنندگان، بدون واسطه از کارخانه ها خودرو بخرند صنعت و معدن 
www.tejaratonline.ir


